
 
Zápis č. 9/2007 (21) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 
konaného dne 17.9. 2007 

 
Přítomni:   Ing. B. Chramcov,  Ph.D., doc. RNDr. L. Novák, CSc., RNDr. M. Fialka, CSc., 

Ing. P. Navrátil, Ph.D., Ing. M. Sysel Ph.D., Ing. Milan Navrátil, Bc. V. Gerlich, 
M. Borovian, Bc. E. Kvasnicová, T. Javořík(celkem 10 členů AS ) 

Hosté: prof. Vašek, prof. Balátě, Dr. Adámek, Dr. Ostravský, Dr. Sysala 

Program: 

1. Kontrola zápisu a úkolů.  

2. Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

3. Informace zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol.  

4. Projednání návrhu změny Směrnice FAI doplňující Studijní a zkušební řád UTB ve 
Zlíně.  

5. Projednání Průběžné zprávy o hospodaření FAI v období 1.1.2007 – 30.6.2007  

6. Různé. 

Jednání zahájil a vedl předseda AS FAI Dr. Bronislav Chramcov. Dr. Chramcov přivítal hosty. 
 
ad 1) Kontrola zápisu a úkolů.  

Zápis bez připomínek.  

• Šablona pro psaní disertační práce – šablona je připravena a v tomto týdnu bude 
vyvěšena na web FAI.  Zodpovídá proděkan Zelinka. 

• Popelník u hlavního vchodu – mobilní popelník byl před prázdninami odstraněn, vzápětí 
byl však, na popud rektorátu, v blízkosti hlavního vchodu napevno namontován 
popelník nový. Tato skutečnost podnítila diskusi mezi členy AS FAI. Dr. Fialka řekl, že 
nesouhlasí s tím, aby před vchodem popelník zůstal. Podotkl, že si připadá jako člen 
senátu zbytečný, když senát schválil odstranění popelníku a přes toto rozhodnutí byl 
popelník nařízením z rektorátu opět přestěhován před vchod U5 a že celá diskuse týkající 
se popelníku byla zbytečná. Při diskusi se dospělo k názoru, že popelník v blízkosti 
hlavního vchodu momentálně velké problémy nedělá. Členové AS FAI se dohodli, že 
jeho odstranění se bude projednávat a řešit pouze v případě, že by se objevily stížnosti a 
problémy závažnějšího charakteru. 

 
ad 2)   Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

Informace děkana – 10.7.2007 proběhly na FAI promoce. 15.9.2007 proběhla imatrikulace nově 
přijatých studentů. V minulém týdnu 12.-13.9.2007 proběhla na FAI konference BTSM. Byla to 
první větší akce tohoto oboru ve Zlíně. Zúčastnilo se jí množství hostů. Ohlasy na tuto 
konferenci jsou kladné a předpokládá se, že se konference bude periodicky opakovat. Dále 
děkan informoval o přípravě projektu, který se týká Výzkumného centra aplikované informatiky.  
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Informace proděkana Ostravského – na FAI proběhlo 2. kolo přijímacího řízení. Celkem ke studiu 
v prvních ročnících bylo přijato 462 studentů. Do kombinované formy studia bylo přijato 108 
studentů (9 AŘI, 37 BTSM a 62 IT), prezenční studium bude navštěvovat 354 studentů (24 AŘI, 
163 BTSM, 153 IT a 14 IT v Přerově). 

Proděkan Sysala informoval o počtech studentů nastupujících do navazujícího magisterského 
studia. Do všech oborů magisterského studia byli zapsáni 264 studenti. Z toho je cca čtvrtina z 
jiných vysokých škol. Pouze 5 studentů nastupuje do magisterského studijního oboru AŘI. Je 
nutné zaměřit se na podporu slabých oborů. 

Dále proděkan Sysala informoval o tom, že byly vytvořeny rozvrhy pro akademický rok 2007/08. 
Dislokační možnosti budovy jsou dané a i přesto, že na U5 probíhá i výuka FT, se rozvrháři 
snažili, aby výuka neprobíhala až do večerních hodin. Proděkan Sysala ocenil nelehkou práci 
rozvrhářů.  
 
ad 3)  Informace zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol. 

Dr. Chramcov přivítal na zasedání AS FAI zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol prof. Balátě  
a předal mu slovo. 

Prof. Balátě  seznámil AS FAI se jmény přítomných hostů a s programem i s jednotlivými 
projednávanými body 5. zasedání sněmu rady vysokých škol, které se konalo 17.5.2007 
v pražském Karolinu.  

Zasedání RVŠ zahájil prof. Haasz a navrhl složení návrhové komise a skrutátory. Poté přednesl 
zprávu o činnosti předsednictva Rady VŠ v období únor – květen 2007. Důležitým bodem této 
zprávy byla informace o jednání o rozpočtu na VaV na roky 2008-2010. Dochází ke krácení 
prostředků a to především na VaV. Poté následovalo vystoupení hostů. Před Sněmem RVŠ 
vystoupili: ředitel odboru vysokých škol MŠMT doc. Vinš, členka delegace MŠMT PhDr. 
Pösingerová s příspěvkem týkajícím se spuštění operačního programu „Vzdělávání pro 
konkurenceschopnost“ a předseda GA ČR prof. Syka s příspěvkem týkající se zákonu o veřejných 
výzkumných institucích. V dalším bodě programu vystoupil předseda ekonomické pracovní 
komise RVŠ doc. Cakl s příspěvkem „Struktura příjmů a výdajů veřejných vysokých škol – stav a 
vývojové trendy“(tyto informace jsou dostupné na internetu). Dále rozebral důsledky usnesení 
Vlády ČR  č.323 ze 2.4.2007, kterým dochází ke zmrazení výdajového rámce. Na základě tohoto 
usnesení vydala RVŠ prohlášení, které prof. Balátě odcitoval. 

V dalším bodě předseda výboru FRVŠ prof. Kůs okomentoval prezentaci o podaných projektech 
Fondu rozvoje vysokých škol do výběrového řízení 2008. Poté místopředseda RVŠ prof. Bednář 
předložil návrh „Vzorového etického kodexu pro akademické pracovníky VŠ“, který vypracoval 
ve spolupráci s legislativní komisí. Tento návrh byl Sněmem RVŠ schválen. V dalším bodě 
vystoupila místopředsedkyně SK Bc. Finardi a přednesla zprávy ze Studentské komory RVŠ. 
V bodě „Různé“ byly probírány záležitosti aktualizace DZ MŠMT pro rok 2008 a rozvojové 
projekty, problematika centralizovaných Rozvojových projektů a proběhla veřejná konzultace o 
„Zeleném dokumentu v Evropském výzkumném prostoru“ 

Dr. Chramcov poděkoval prof. Balátě za jeho obsáhlou zprávu. 

 
ad 4)  Projednání návrhu změny Směrnice FAI doplňující Studijní a zkušební řád UTB ve 
Zlíně.  

Směrnice byla vypracována na základě Studijního a zkušebního řádu UTB. V návrhu nového 
znění došlo ke kompletnímu přečíslování odstavců jednotlivých článků. Nejpodstatnější změnou 

http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=15&c=787
http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=15&c=787
http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=15&c=771
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je doplnění článku č.23 o uznávání části studia, změna se týká uznávání zkoušek, klasifikovaných 
zápočtů a zápočtů. Z článku č.9 bude odstraněna www adresa, je nefunkční. 

Bc. Gerlich měl dotaz týkající se předkládání zadání BP a DP pro rok 2007/08. Vedoucí prací 
předkládají návrhy do 15.9.2007, studenti předkládají svá témata do 30.9.2007. 

Dr. Sysel  se dotazoval na to, jakým způsobem bude prováděno finanční ohodnocení 
zpracovaných témat BP, DP, u kterých budou jako vedoucí externí pracovníci a na jejich 
zpracování se budou podílet i interní pracovníci. Tento problém zatím není projednán. 

Ing. Navrátil  upozornil na drobnou formální chybu. 

ad 5)  Projednání Průběžné zprávy o hospodaření FAI v období 1.1.2007 – 30.6.2007  

 Vzhledem k tomu, že se tajemnice FAI nemohla zúčastnit dnešního zasedání AS FAI, bude 
tento bod projednáván na příštím zasedání AS FAI. Dr. Chramcov  se dotazoval, co navýšilo 
v tabulce č. 1 ostatní výnosy na 108%. Pan děkan vysvětlil, že zdrojem tohoto navýšení jsou 
poplatky studentů. Dr. Sysel  podotknul, že největší náklady na propagaci by se měly čerpat již 
v podzimních měsících. Dr. Adámek sdělil, že tomu tak je, největší propagační akce probíhají 
v 10.-12. měsíci. Také informoval o tom, že se velmi osvědčila propagace formou reklamy 
v periodikách a zejména v MHD. Bc. Gerlich  poukázal na to, že v některých tabulkách chybí, 
v jakých jednotkách jsou jednotlivé prostředky uvedeny a je třeba také upravit procentuální 
hodnoty u některých položek. 

ad 6)  Různé 

• proděkan Ostravský informoval o přípravě novelizace Směrnice pro přijímací řízení pro rok 
2008/09. 

• Bc. Gerlich  se dotazoval na problematiku využití SW MATLAB a Mathematica ve 
studovně. S prostředky na nákup licencí těchto SW se počítá v rozpočtu FAI na rok 2007. 
V současné době je celkem zakoupeno 50 licencí. Dr. Sysel uvedl, že uvolnil několik licencí 
pro serverové využití. Je nutné vyzkoušet, jestli je nutný nákup dalších licencí nebo 
podpořit serverové řešení pomocí upgradu serveru (cenově výhodnější řešení). Dr. Sysel 
zajistí vytvoření podkladů ve formě obrázkových pokynů pro spuštění MATLABU ve 
studovně. Nákup a zprovoznění SW Mathematica na studovně bude projednáno s doc. 
Zelinkou. 

 
Předběžný termín příštího zasedání AS FAI je stanoven na pondělí 8.10.2007 ve 13.30 hod. 
v místnosti 51/203 v budově U5 na Jižních Svazích. 
 

Ve Zlíně dne 24.9.2007 
Zapsala: Monika Krištofová, DiS. 
Verifikoval: Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
 
 
 
 
 
 
        Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
              předseda AS FAI 
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